

Ref.: HO 11\3\2022\

Date: 16th September, 2022

الرقم: م 11/3/2022/728

التاريخ: 16 سبتمبر 2022م

Customs Notice No. (3) of 2022

concerning the Activation of the National System for Tracking Trucks and Shipments in the UAE

Ras Al Khaimah Customs Department extends its sincere greetings to all our valued customers. Pursuant to the UAE Cabinet's Resolution No. (95) of 2021 concerning the National System for Tracking Trucks and Shipments in the UAE, we would like to inform you that it has been decided to activate the National System for electronic tracking and monitoring of trucks and shipments across all the customs centers of Ras Al Khaimah Customs Department in accordance with the following:

Article (1)

Definitions

- National System: means the system for electronic tracking and monitoring of goods and trucks transporting such goods by identifying their route from the first port of entry in the UAE to their final destination (within the UAE) in real-time and constantly through operations rooms that will allow direct monitoring and will issue real-time reports to track the location of the truck on the UAE map through a satellite tracking device or via a communication network 24/7.
- Truck: means any means of transport designed or intended to transport goods and the like.
- Shipments: means any natural, material, animal, agricultural, industrial or intellectual product.

إعلان جمركي رقم (3) لسنة 2022

بشأن تفعيل النظام الوطني لتتبع الشاحنات والشحنات في الدولة

تُهدي دائرة جمارك رأس الخيمة خالص التحية إلى جميع المتعاملين الكرام، وبناءً على قرار مجلس الوزراء رقم 95 لسنة 2021 بشأن النظام الوطني لتتبع الشاحنات والشحنات في الدولة نود إعلامكم أنه قد تقرر البدء في تفعيل النظام الوطني لتتبع الشاحنات والشحنات ومراقبتها إلكترونياً في كافة المراكز الجمركية التابعة لدائرة جمارك رأس الخيمة وفقاً ما يلي:

المادة (1)

تعريفات

- النظام الوطني: نظام تعقب وتتبع للبضائع والشاحنات التي تنقل لتتبع الشاحنات والشحنات والبضائع ومراقبتها إلكترونياً من خلال تحديد خط سيرها من منفذ الدخول الأول في الدولة إلى مقصدها النهائي (في الدولة) بشكل لحظي ومستمر من خلال غرف عمليات تتيح المشاهدة المباشرة وتصدر تقارير لحظية لتتبع موقع الشاحنة على خريطة الدولة وذلك من خلال جهاز تتبع باستخدام الأقمار الصناعية أو عن طريق شبكة الاتصالات على مدار الساعة وطيلة أيام الأسبوع.
- الشاحنة: كل وسيلة نقل مصممة أو مهيأة لنقل البضائع أو غير ذلك.
- الشحنات/ البضائع: هي كل مادة طبيعية أو منتج زراعي أو حيواني أو صناعي أو فكري.

-Owner of the truck means the natural or legal person who owns the truck.
-Customs guarantee management fee means the fee introduced to manage customs guarantees in relation to the application of the National System for Tracking Trucks and Shipments within the customs zone of the local customs centers of Ras Al Khaimah Customs Department.

-مالك الشاحنة: هو كل شخص طبيعي أو اعتباري يملك الشاحنة.
-رسم إدارة الضمانات الجمركية فيما يتعلق بتطبيق النظام الوطني لتتبع الشاحنات الجمركية والشحنات ضمن النطاق الجمركي للمراكز الجمركية التابع لدائرة جمارك رأس الخيمة.

Article (2)

Scope of Application

This Notice shall apply to all transported shipments and to all trucks exercising transportation within the customs zone of all customs centers in the UAE, including the following shipments:

1. dangerous goods and items
2. transit goods
3. high-value goods
4. restricted items
5. any other items otherwise specified by the Department later.

Article (3)

Customs Guarantee Management Fee

A customs guarantee management fee of AED 100 shall be collected as an alternative to the fee for the customs seal and the current internal system in place for managing customs guarantees at the level of the Emirate of Ras Al Khaimah for the purposes of preventing any duplication and overlapping.

Article (4)

Customs Offences

Offences and penalties stipulated in the GCC Common Customs Law, Rules of Implementation thereof, the resolutions issued thereunder and the UAE Cabinet's Resolution No. (96) of 2021 concerning the Administrative Penalties arising from Violating the UAE Cabinet's

المادة (2)

نطاق التطبيق

يُطبق هذا الإعلان على كافة الشحنات المنقولة والشاحنات التي تمارس عملية النقل داخل النطاق الجمركي لكافة المنافذ الجمركية في الدولة، ويشمل الشحنات التالية:

1. البضائع والمواد الخطرة
2. البضائع العابرة
3. البضائع الثمينة
4. المواد المقيدة
5. أية مواد أخرى تحددها الدائرة لاحقاً.

المادة (3)

رسم إدارة الضمانات الجمركية

يُحصّل رسم إدارة الضمانات الجمركية بقيمة 100 درهم ليكون بديلاً عن رسم الترخيص الجمركي والنظام الحالي الداخلي لإدارة الضمانات الجمركية على مستوى إمارة رأس الخيمة لغايات منع الازدواجية أو التعارض.

المادة (4)

المخالفات الجمركية

تطبيق المخالفات والعقوبات الواردة في قانون الجمارك الموحد ولائحته التنفيذية والقرارات الصادرة بمقتضاه وقرار مجلس الوزراء رقم (96) لسنة 2021 بشأن الغرامات الإدارية المترتبة على مخالفة قرار مجلس

Resolution No. (95) of 2021 concerning the National System for Tracking Trucks and Shipments shall apply in case of non-compliance with the provisions of this Notice.

الوزراء رقم (95) لسنة 2021 بشأن النظام الوطني لتتبع الشاحنات والشحنات في الدولة في حال عدم الالتزام بأحكام هذا الإعلان.

Article (5)

Competent Sections

Audit and monitoring of shipment routes shall be conducted by the Customs Intelligence Office – Control and Communication Unit at the Head Office of Ras Al Khaimah Customs Department, the Operations and Customs Control Department of the Federal Authority for Identity, Citizenship, Customs and Port Security and the local customs center which has applied the seal, tracking devices or electronic padlocks (Smartlock) to the import, export or transit trucks and shipments.

المادة (5)

الأقسام المعنية

يكون التدقيق والمتابعة على سير الشحنة من قبل مكتب الاستخبارات الجمركية – شعبة التحكم والسيطرة - في المركز الرئيسي لدائرة جمارك رأس الخيمة وإدارة العمليات والسيطرة الجمركية في الهيئة الاتحادية للهوية والجنسية والجمارك وأمن المنافذ والمركز الجمركي الذي قام بتركيب الرصاص أو أجهزة التتبع أو الأقفال الإلكترونية (القفل الذكي) على الشاحنات والشحنات الواردة أو الصادرة أو العابرة.

Article (6)

- The term of application of the system during September 2022 shall be a pilot activation, and the effective operation shall commence as of 1st October 2022.
- This Notice shall come into force as from the date of issue thereof.

المادة (6)

- تحتسب مدة تطبيق النظام خلال شهر سبتمبر 2022 كتفعيل تجريبي، ويبدأ التشغيل الفعلي من تاريخ 1 أكتوبر 2022م.
- يعمل بهذا الإعلان اعتباراً من تاريخ صدوره.

For information and necessary action as required.

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrezi

د. محمد عبدالله المحرزي،

Director General

المدير العام

